
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 14. oktober 2021 fra kl. 17.30–19.30 – afd. Holsted 

Tilstede: Rikke Milan, Bendt, Sisse, Mette, Rikke Marcher, Ville, Melissa, Palle, Kaya, Lisbeth,  

Fravær: Martin, Maria, Maria, Søren, Tina, Nikolaj 
 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

154 - 17.30-17.35 

Dagsorden  
 

• Kan dagsordenen godkendes? 

• Beslutning af tilrettelser på princip for vikardækning 

155 - 17.35-18.00 

Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejderrepræsentanter, nyt 
fra afdelingerne 
(I) 
 

• Besparelsesforslag fra byrådsmøde den 21/9 – status 

• Håndarbejdslokale Holsted – ekstra udgift besluttes i byråd 
21/9 -status 

• Status budget 21/22: Stadig øgede udgifter på 20.2 området, 
arbejder derfor med at finde besparelser andre steder, blandt 
andet på vikardækning, undlader at genbesætte vakante 
stillinger, hvis muligt. 

• Elevrådet i Glumsø: 
o Ønsker at forsøge sig med gå-gruppe til Fakta om 

mandagen – med ledsagelse af lærer 
o Badeforhæng på pigernes omklædningsrum 
o Vandautomat i pavillonen 
o Rumadskillelses i fællesrum 

• Elevrådet Holsted: 
o Ønsker at kantinen har større udvalg til direkte handel, 

eller mulighed for at gå i Rema 
o Ønske at der kommer en film/læsedag som tidligere 
o Flere arrangementer – en international kulturdag,  

sportsturneringer som kan give mere fællesskab og 
forståelse for hinanden. 

o Ønske at der kommer flere computere 
o Ønske at der kommer ny vandpost ved mellemtrinnet 
o Ønske at der kommer gardiner i veluxvinduerne i 

indskoling og mellemtrin 
o Mere varme i klasselokalerne 

 

156A 
Princip for vikardækning 

• Princip for vikardækning – ændring for 5. og 6. klasse - de 
kan få aflyst den 7. lektion ved lærerfravær. Aflysninger vil 
fremgå på AULA. At 7. og 8. klasse kan få aflyst 7.-8. lektion. 

• Ved planlagt fravær lægger lærerne materiale til eleverne 
hvor timerne er aflyst på skolen. 

• Morgentimer kan som udgangspunkt ikke aflyses, hvis der er 
tilfælde hvor læreren er fraværende og lektionerne ikke har 
kunnet vikardækkes – vil eleverne stadig kunne komme på 
skolen og arbejde selv. 

• Spørgsmål til hvad betyder længerevarende fravær: Det vil 

være et skøn i den givne situation  
• Det reviderede princip vedtages som gældende for skoleåret 

21-22. 
 



  

Revideringen af princippet er begrundet i at vi gerne vil sikre 
at vi får bedst muligt udbytte af vores udgifter.  

156B – 18.00-18.30 

Mulig skolestruktur 
(D) 
 

• Drøftelse af politisk udspil om ny skolestruktur: 
o Alle 19 matrikler skal være selvstændige skoler, med 

egen ledelse og bestyrelse.  
• Hvad er bestyrelsen umiddelbare holdning og tanker til dette 

udspil, og tænker vi at melde ud omkring bestyrelsen 
holdning?  

• Præsentation af udvalg data for skoleudviklingen fra 2015 til 
20/21: 
Afgangskarakterer udvikling fra 2015 → 2021 

o Herlufmagle: 6,7 → 8,3 (Sammen med Glumsø) 
o Glumsø: 6,2 → 8,3 

o Holsted: 6,9 → 8,9 
Trivselsmåling overordnet udvikling fra 2015 → 2021 

o Herlufmagle 3,6 → 3,8 
o Glumsø 3,6 → 3,7 
o Holsted 3,7 → 3,7 

Elevernes fremmøde udvikling fra 2016 → 2019 (grundet 
corona er tallene fra 2020 og 20201 ikke valide) 

o Fremmøde samlet 94,50 → 94,19 
Brugertilfredshed blandt forældre udvikling fra 2015 → 2021 

Den generelle tilfredshed med skolen: 
o Herlufmagle 79% → 93% 
o Glumsø 85% → 92% 
o Holsted 96% → 95% 

Sygefravær for alle ansatte på Susåskolen udvikling fra 2016 
→ 2020 

o 7,17% → 3,35% 
Elever med mindst 02 i dansk og matematik efter FP9 

o Herlufmagle: 91,4% → 96,1 (sammen med Glumsø) 
o Glumsø: 95,4% → 96,1% 

o Holsted: 88,9% → 100% 
Økonomi 2015: 

o Herlufmagle: Merforbrug 

o Glumsø: Merforbrug 
o Holsted: Overskud <3% 

Økonomi 2021: Overholdt budgettet - overskud på ca. 

650.000. 
 
Skolebestyrelsens holdning til mulighed for skolestruktur: 
Spørgsmål til hvad er argumentet for at man skal diskutere 
skolestruktur igen, forstår ikke dette tages op som en generel ting 
på hele skoleområdet?  
 

Ønsker at Susåskolen skal blive som den er. 
Det fungerer for eleverne fra Herlufmagle at komme til Glumsø, 
Det skaber en større økonomisk sikkerhed for skolerne at være 
større.  
Ønsker at der er ro på 
Tallene viser at vi også er blevet en hel skole – som fungerer. Vi 
er ikke tre skoler i dag.  

Velfungerende skole – velfungerende skolebestyrelse og ledelse 
Elevrådet: Fungerer godt at skolerne er slået sammen. 
 
 

 

157 – 18.30-18.45 
Makerspace – Innovation  
(I) 
 

• Dorte Skøt deltager i dette punkt og informere omkring 
skolens arbejde med innovation og de særlige tiltag vi 
arbejder med og kommer til at sætte fokus på den kommende 
periode.   

Pause  



  

 

158 – 18.50-19.00 

Dannelseskompetencer 
(I) 

 

• Stine orienterer om status for skolens dannelsesarbejde. Den 
21/9 blev det andet fælles aftenmøde for alle lærere og 
pædagoger afholdt. Hvor er skolen i dette arbejdet og hvad er 
der fokus på.   

   

159 – 19.00-19.20 

Forældremøder – opfølgning 
Folder til forældreråd  
(D/B) 
 

• Opsamling på forældremøderne, hvad har oplevelsen og 
meldingerne fra forældremøderne været? Hvad skal vi i 
bestyrelsen være opmærksom på?   

• Udarbejdelse af folder til forældrerådene – hvad skal tilrettes i 
denne (udskudt fra sidste bestyrelsesmøde – udskydes 
til december mødet) 

160 – 19.20 -19.25 

Klumme (B) 
 

• Skolebestyrelsen har valgt fast at informere forældre via skriv 
af klumme. Klummen skrives på skift af forældre i bestyrelsen, 
således alle skriver en klumme pr. år. 

• Hvem skriver denne måneds klumme? 

• Rikke Milan skriver klummen som også sendes som læserbrev 
til Sjællandske. 
 

161 – 19.25 -19.30 

Evt.  
 

• Valg til skolebestyrelsen i foråret 2022 
• På Herlufmagle har der været noget hærværk på cykler i løbet 

af skoledagen – Det har været en tilbagevendende tendens. 
•  

Punkter til kommende møder 

– næste møde 9/11 på Glumsø 

 

• Budget opfølgning (Henrik B.)  
• Status omkring inklusion og 20.2 (Jane) 
• Opsamling på forældremøderne – herunder folder til 

forældreråd. 
• Kantinedrift – status 
• Temaer til møde med BSU 17/11 
• Nedsættelse af UV-tid i spc.kl. - § 16b og almen-de §16d 

• Klumme (evt. omkring skolebestyrelsesvalg, samt hvordan 
det er at være forældre i bestyrelsen, hvad forventes og hvad 
er opgaven) 

• Forældremøder - udskudt 
• … 

 


